
Poštovane kolegice i kolege, poštovani roditelji, dragi učenici,

nakon dugih dana neizvjesnosti zbog odluke Gradskog ureda za obrazovanje, sport i
mlade Grada Zagreba o prelasku XVIII. gimnazije u našu zgradu za vrijeme obnove
njihove škole javljam da sam u četvrtak u popodnevnim satima potpisao sporazum o
njihovu dolasku. Podsjećam na najvažnije događaje koji su prouzročili neizvjesnost:

1. XVIII. gimnazija tražila je suglasnost ministra Radovana Fuchsa o promjeni
adrese škole i nastavka s radom u zgradi naše škole u Habdelićevoj 1

2. Petak, 25.10.2024.: Ministarstvo je suglasnost uvjetovalo potpisivanjem
sporazuma između dviju škola

3. Petak, 25.10.2024.: zaposlenik Gradskog ureda je ravnatelju XVIII. gimnazije
proslijedio predložak sporazuma u kojem se traži i suglasnost Školskog
odbora za potpisivanje navedenog ugovora, a potpisani sporazum ravnatelj
XVIII. gimnazije poslao je meni

4. Ponedjeljak 28.10.2024.: sazvana je hitna sjednica Školskog odbora
Gimnazije Tituša Brezovačkog na kojoj sam, kao ravnatelj, morao predložiti
potpisivanje sporazuma kao točku Dnevnog reda i zatražiti prethodnu
suglasnost za potpisivanje istog, ali suglasnost za potpis Školski odbor nije
dao. Odluka Školskog odbora proslijeđena je Gradskom uredu i Ministarstvu.

5. Utorak, 29.10.2024.: zaposlenik Gradskog ureda šalje drugi predložak
sporazuma u kojem je izostavljena odredba u kojoj se traži suglasnost
Školskog odbora škole domaćina, uz obrazloženje kako je napravljen
sukladno Programu javnih potreba Grada Zagreba za 2024. godinu te se
naglašava da ravnatelj može potpisati sporazum jer suglasnost Školskog
odbora nije potrebna.

6. Utorak, 29.10.2024.: zatražio sam pravno mišljenje o ulozi ravnatelja u
navedenoj situaciji i u obrazloženju stoji da ne bih smio u toj situaciji potpisati
sporazum koji je sadržajno identičan sporazumu o kojem se Školski odbor
izjasnio negativno. O predmetnom mišljenju obaviješten je Gradski ured -
prilog 1

7. Srijeda, 30.10.2024.: u 18,01 iz Gradskog ureda dolazi mišljenje da ravnatelj
treba potpisati novi sporazum jer je prethodno poslan krivi, zastarjeli
predložak iz 2020. kada je bila potrebna suglasnost Školskog odbora, a
prema trenutno važećoj pravnoj regulativi takva suglasnost nije potrebna
(mišljenje pročelnika u prilogu 2)

8. Srijeda, 30.10.2024.: uz pomoć gđe Jelene Pilić, tajnice Škole, službeno sam
zatražio stručno pravno mišljenje pravnika o navedenoj situaciji, mišljenje
Ministarstva znanosti, obrazovanja i mladih te mišljenje Ministarstva rada,
mirovinskog sustava, obitelji i socijalne politike.

9. Četvrtak, 31.10.2024.: nismo dobili mišljenje ni Ministarstva znanosti,
obrazovanja i mladih ni Ministarstva rada, mirovinskog sustava, obitelji i
socijalne politike.

10.Nažalost, mišljenje odvjetnika nije bilo eksplicitno MORA SE - NE SMIJE SE
potpisati sporazum, stoga sam morao odlučiti na temelju mišljenja pravnog



tima iz Gradskog ureda koji smatra da u ovom slučaju moram potpisati
sporazum.

11. 31.10.2024. pozivom i mailom obraća mi se pročelnik Gradskog ureda Luka
Juroš i naglašava da moram potpisati navedeni sporazum, a u kontaktu sam
bio i s ljudima iz MZOM te indirektno i s gradonačelnikom.

12.Dakle, 31. listopada 2024. morao sam potpisati dobiveni sporazum i u 15,00
sati sam ga potpisao. Rečeno mi je da će nakon toga ministar (vjerojatno u
ponedjeljak 4.11.2024 u jutarnjim satima) potpisati suglasnost za dolazak
XVIII. gimnazije k nama.

13.Prema mojim saznanjima, ministar je tražio dvije stvari za potpisivanje
suglasnosti: 1. potpisani sporazum i 2. zadovoljavanje materijalnih uvjeta rada
za obje gimnazije. Koliko sam upoznat, nakon mog dopisa Ministarstvu od 2.
rujna 2024. ministar nije bio uvjeren da su prostorije kojima raspolaže
Gimnazija Tituša Brezovačkog zadovoljavajuće za nesmetano obavljanje
djelatnosti dviju škola jer nemamo dvije zbornice, dva ureda ravnatelja, dva
računovodstva, dva tajništva, dvije sobe psihologa i dvije sobe pedagoga pa
se nedostatkom dvostrukih prostorija narušavaju pravni okviri za poštivanja
Zakona o radu i Zakona o zaštiti osobnih podataka (GDPR), stoga vjerujem
da ministar može donijeti rješenje o privremenom (npr. jednomjesečnom)
boravku XVIII. gimnazije dok se ne nađe primjereno rješenje u kojem se ne
krše navedeni zakonski propisi.

14. Nastava se odvija kako je i najavljeno: u ponedjeljak 4.11.2024. radimo
popodne prema B rasporedu s početkom u 14,05. U slučaju da ministar
Radovan Fuchs ipak ne potpiše suglasnost za njihov dolazak i o tome
dobijemo službenu obavijest, vraćamo se u redoviti rad ujutro.

Očitovanje na neke navode u medijima i raznim dopisima:

1. U medijima i dopisima navodi se “intenzivna komunikacija i suradnja ravnatelja
obiju škola s Gradskim uredom” pri čemu svatko od nas ima drugačije razumijevanje
riječi “intenzivno”. U procesu donošenja odluke od ožujka 2024. je li zgrada naše
škole prikladna za rad još jedne škole moja uloga bila je kolegi ravnatelju
Hermenegildu Galu i njegovu satničaru Filipu Šariću pokazati školu kako bi oni mogli
procijeniti može li se nastavni proces njihove škole provoditi u našoj zgradi. Ni u
jednom trenutku nisam sudjelovao u procjenjivanju mogućnosti ispunjenja njihovih
potreba u našim uvjetima, već je procjena bila isključivo njihova, a svoju procjenu su
prenijeli pročelniku Gradskog ureda za obrazovanje, sport i mlade. Od službene
odluke o preseljenju XVIII. gimnazije u našu zgradu (4.10.2024.) satničari su
zajednički pripremali raspored dodatne, dopunske i fakultativne nastave, a za našu
školu sam se izborio da imamo prednost u odabiru termina. Svi smo svjesni da
kvaliteta nastavnoga procesa trpi zbog nastave u popodnevnim satima, ali to nikada
nije bilo prihvaćeno kao argument zbog činjenice da većina gimnazija u Zagrebu radi
u dvije smjene.
2. Gradski ured za obrazovanje, sport i mlade našoj je školi krajem kolovoza
izdao suglasnost za potpisivanje jednogodišnjih ugovora s raznim najmoprimcima iz



čega sam zaključio da naša škola neće biti domaćin i da su pronašli bolje rješenje za
boravak i rad XVIII. gimnazije od naše zgrade. 30. kolovoza 2024. održan je sastanak
na kojem smo obaviješteni da je ipak odlučeno da budemo domaćini pa je tvrdnja
“ravnatelj je sve znao od siječnja” zlonamjerna.
3. Nisam odgovoran za vremenski tjesnac koji je određivao naše odluke o kojima
se nije imalo vremena razgovarati. Naime, službenu odluku o preseljenju dobili
smo tek 4. listopada 2024., a sukladno tome i kolega ravnatelj Gal je dosta kasno od
Ministarstva zatražio suglasnost za promjenu uvjeta rada koja je uzrokovala sve
kasnije probleme.
4. Žao mi je što sam doveden u situaciju u kojoj nema dobroga rješenja i zbog
čega svaka odluka donosi nezadovoljstvo, s jedne ili druge strane. Razumijem
nezadovoljstvo svih jer nezadovoljstvo i frustraciju zbog cijele situacije osjećam i sam.
U ovom slučaju nije postojalo rješenje koje bi svima bilo po volji i žao mi je što je naša
škola žrtvovana. Svi znamo da postoje bolja rješenja, ali nadležni su odlučili prema
svojim kriterijima. Roditeljima i profesorima XVIII. gimnazije bilo je ponuđeno
preseljenje u prostorno i funkcionalno prikladnu XII. gimnaziju, no oni su tu ponudu
odmah odbili odabravši našu zgradu zbog blizine svojoj školskoj zgradi (??) na uštrb
kvalitetnoga odvijanja nastavnoga procesa i u svojoj i u našoj školi. Dakle, njihovo je
odbijanje nove lokacije bilo prihvaćeno, a na nas je bio nastavljen pritisak.
5. Izraz “prodao za svoju fotelju” je zlonamjeran jer sam - prisiljen na to - potpisao
sporazum svjestan činjenice da Školski odbor bira i razrješuje ravnatelja te da će zbog
toga pitanje mog razrješenja doći na dnevni red sljedeće sjednice Školskoga odbora.
Razrješenje može pokrenuti ili Školski odbor, ili osnivač (kojeg predstavlja Gradski
ured za obrazovanje, sport i mlade) ili ministar. Druga je opcija bila raspuštanje
Školskog odbora od strane osnivača i formiranje novog Školskog odbora koji bi
postavio svojeg ravnatelja koji bi potom - također prisiljen - potpisao sporazum. Imali
bismo nastavu ujutro nekoliko dana ili tjedana duže, no sa istim ishodom. Zaključite
sami koliko je istinita izjava da je “utakmica bila dobivena”.
6. Shvaćam osjećaje poniženja i nepravde koje imamo svi. Ponižavajuće je i
nepravedno da smo zbog nepotpunih i nedorečenih pravnih propisa stavljeni u
situaciju da pet pravnika ima pet različitih mišljenja, a odluka se mora donijeti u
zadnjem trenu. Čekao sam do zadnjeg trena da mi se podastre pravno mišljenje u
kojem se navode samo dvije mogućnosti: MORA SE POTPISATI ili NE SMIJE SE
POTPISATI, a budući da sam dobio nejasan odgovor TREBALO BI, osjećaj poniženja
je razumljiv.
7. “Podvale i laži koje je servirao ravnatelj”, “Ravnatelj nas je izdao i prodao”
Poštovani učenici, poštovani roditelji, poštovane kolegice i kolege,
ne mogu prihvatiti ovakve formulacije, no točno je da nisam sve do sada navedene
činjenice prezentirao nikome osim najužem timu suradnika. Iako sam s učenicima bio
na službenom putu, kolegice i roditelji koji su također bili s nama mogu potvrditi da
sam cijelo vrijeme radio na daljinu i nijedan dio rada Škole nije zbog puta patio.
Nastava se odvijala, dokumenti su se potpisivali, računi plaćali, problemi rješavali.
Sada, pri kraju procesa, podastirem vam sve podatke koje smijem i ističem da se
ovdje ne radi o lažima i izdaji, već o djelovanju s poštovanjem prema svim
sudionicima razgovora i pregovora pa zbog toga nisam sve informacije javno dijelio
svakodnevno.



8. Nepotrebno je komentirati izjavu da Vijećem učenika netko upravlja. Članovi
Vijeća učenika imaju svoj dignitet, sudjeluju u radu Vijeća i mogu prenijeti svoje
zaključke svojim kolegama u razredu, a tvrditi da netko njima upravlja uvredljivo je za
predsjednike razreda. Podsjećam da učenici, tj predsjednik Vijeća učenika, ne
sudjeluju u donošenju odluka, stoga je i ovo rečeno zlonamjerno.
9. “Tko izda svoje kolege, pa dođe na nastavu u ponedjeljak, okrećite glavu od
njega!”
Dragi Titušani, možete se ljutiti na mene, možete misliti misliti najgore pa čak i nakon
objašnjenja zašto nisam htio biti “heroj ulice na jedan dan”, ali nemojte podlijegati
pozivu na raskol dobre duše Tituša. Ne možete jedni druge gledati preko nišana zbog
neslaganja oko bilo čega. Ostanite dostojanstveni, napravite što mislite da morate, ali
nemojte zamjerati jedni drugima različito mišljenje. Ne učimo vas tako živjeti.
Demokracija je društvo tolerancije različitosti, a okretanje glave jedni od drugih
narušilo bi krasnu atmosferu koju smo gradili jako dugo. Akcija prema svojim
stavovima DA, zamjeranje drugima na različitom mišljenju NE.

10. “Spavam li mirno?”
Dragi učenici, poštovani roditelji, poštovane kolegice i poštovani kolege,

prije svega žao mi je učenika i profesora XVIII. gimnazije koji su u zadnjih deset
godina već dvaput potpisali ugovore o njihovoj novoj školskoj zgradi u Vlaškoj ulici,
što se do danas nije realiziralo. Da je ta zgrada bila gotova, danas ne bismo o
ovome razgovarali. U situaciji koju sam vam izložio, a koju će dodatno objasniti
Gradski ured za obrazovanje, sport i mlade u ponedjeljak ujutro, nisam mirno
spavao od petka 25.10.2024. jer sam nosio težak teret donošenja odluke u škripcu
između javnog dobra (obnove zgrade XVIII. gimnazije), dobra Gimnazije Tituša
Brezovačkog (jedna smjena, nastava po mjeri) i pritisaka institucije (Gradski ured
za obrazovanje, sport i mlade). Nakon duge 3 i pol godine čekanja povratka na stari
titušanski život u jednoj smjeni, ponovo vraćanje u dvosmjensku nastavu nije mi
lako prihvatiti jer mi ne odgovara ni u jednom aspektu - ni poslovnom, ni privatnom.
Nažalost, u Hrvatskoj smo naučili da život može biti težak pa smo preživjeli rat,
ekonomsku krizu, političke turbulencije, COVID 19 krizu i potres pa liježem s
pomisli da će i ova situacija s gostima iz XVIII. gimnazije proći i da ćemo se opet
vratiti u svoju rutinu koju žele imati mnoge škole u Hrvatskoj.
Hoću li spavati nemirno, nikada neću pokazati jer ću i dalje učenike poučavati da se
ljude najbolje može upoznati u teškoj situaciji.

Ako je osjećaj solidarnosti krimen, Školski odbor će pronaći bolju osobu za
ravnatelja jedinstvene Gimnazije Tituša Brezovačkog.

.

S poštovanjem,
Damir Jelenski, prof.

2. studenoga 2024



Prilog 1:





Prilog 2:

Poštovani ravnatelju Jelenski,

Sukladno članku 28. stavku 2. točki 4. alineji 5. Statuta Gimnazije Tituša Brezovačkog Školski odbor odlučuje uz

suglasnost Osnivača o „davanju i uzimanju u zakup objekata i prostora, ili mijenjanju namjene objekata i

prostora“.

Programom javnih potreba u srednjoškolskom odgoju i obrazovanju Grada Zagreba za 2024. godinu, Glava III.,

propisano je da srednje škole mogu dati školski, odnosno domski prostor na besplatno korištenje drugim

odgojno-obrazovnim ustanovama, osnivač kojih je Grad Zagreb i drugi osnivači, na temelju međusobnog
sporazuma o korištenju prostora i uz prethodnu suglasnost Gradskog ureda za obrazovanje sport i mlade.

Iz gore citiranih odredbi Statuta ne proizlazi da Školski odbor kao tijelo upravljanja odlučuje o davanju na

besplatno korištenje prostora, a koje je opisano u Programu javnih potreba. Sukladno zakonu, ravnatelj je

poslovodni i stručni voditelj školske ustanove.

„Špranca“ sporazuma, kako navodi kolegica tajnica, datira iz 2020. godine. Nakon što su pravnici Gradskog ureda

proveli pravnu analizu navedene „šprance“, vidljivo je da ona ne odgovara Programu javnih potreba i ovlastima

koje školski odbor ima u statutima škola. S obzirom na navedeno, jučer smo Vam poslali tekst sporazuma koji je

usklađen s važećim propisima.

Naglašavamo i da Grad Zagreb u nadolazećem periodu zbog obnove ili prelaska u jednosmjensku nastavu treba

provesti radove na najmanje 40 škola. Za većinu će biti nužna selidba u druge škole. Kada bi svih ovih 40ak selidbi

ovisile o odlukama školskih odbora, u pitanje bismo potencijalno mogli dovesti realizaciju jednosmjenske nastave,

povećanja potresne otpornosti i drugih važnih radova na školama.

Budući da ste bili aktivno uključeni o razgovore o selidbi od listopada prošle godine, kao i da su razmotreni svi

izneseni argumenti, smatramo da sa sadržajne strane nema prepreke da bude potpisan predmetni sporazum.

S pravne strane, obavijestili ste školski odbor o potrebi preseljenja, koji je o istoj raspravljao na svojim sjednicama.

Uzevši u obzir zakonom, statutom i Programom javnih potreba propisane ovlasti školskoga odbora i ravnatelja, nije

vidljiva pravna prepreka da kao ravnatelj potpišete predmetni sporazum.

S poštovanjem,

Luka Juroš

GRAD ZAGREB

www.zagreb.hr

Luka Juroš

Pročelnik

Gradski ured za obrazovanje, sport i mlade

Trg M. Marulića 18, 10 000 Zagreb, Croatia

E-mail: luka.juros1@zagreb.hr

http://www.zagreb.hr/



